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ČESKO: Očkování nemá stoprocentní účinnost. Přesvědčil se o tom bohužel senior na
Jablonecku, který i po očkování po nákaze covidem-19 zemřel. Roman Prymula uvedl, že
tyto případy jsou vzácné, ale žádná vakcína nemá stoprocentní účinnost, a starší lidé jsou
náchylnější k tomu, že u nich nebude fungovat. A ti, kdo provozují domovy důchodců, by
podle něj měli vyžadovat, aby se personál očkoval. Lékaři Lukáši Pollertovi však vadí, jak se
prstem ukazuje na neočkovanou pečovatelku, když nákaza mohla přijít i od očkovaných.

 

Že je covid-19 násobně nebezpečnější pro seniory, je známé. Ve čtvrtek s touto nemocí zemřel senior
na Jablonecku. Ovšem na rozdíl od řady dalších, kteří nemoci podlehli, byl očkovaný. Dle ČTT muž
zkolaboval v domově důchodců a zemřel v nemocnici. Nákaza se poté prokázala nejen u dalších
klientů, ale i mezi personálem. Pozitivně testovaná byla i pracovnice takzvané přímé péče. A domov
byl uzavřen.

Úmrtí seniora s covidem po očkování pro Novinky.cz komentuje vakcinolog a bývalý ministr
zdravotnictví Roman Prymula. Ten upozorňuje, že stoprocentní není účinnost žádné vakcíny. Zde je
namístě připomenout zprávy z dob, kdy vakcíny ještě dostupné nebyly, ale jejich výrobci už
zveřejňovali právě jejich účinnost, většinou v řádu 90 % a více, např. u Pfizeru a Moderny. „U těch
ostatních může i být nižší, a je tedy logické, že se může stát, že člověk není plně chráněn,“ připomíná
profesor. Vakcína má podle něho chránit před vážným průběhem, ale i v této oblasti jsou podle něho
výjimky, které mohou končit i smrtí.

Obecně dle Prymuly platí, že imunitní systém starších lidí je slabší, a tedy i vakcína má menší
účinnost. „Když bychom to měli přiblížit na příkladu encefalitidy, tak standardně se přeočkovává v
běžném věku po pěti letech, u osob nad 60 let už po třech, protože ten imunitní systém je opravdu
výrazně slabší,“ přiblížil problematiku. Ovšem zda u někoho očkování selže, nebo ne, podle Prymuly
není možné určit.
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Je podle něj možné, že problém s neúčinností vakcíny bude častější u vakcín s nižší účinností, jakou
je např. AstraZeneca. Nicméně i tak by se mělo jednat o něco velice málo pravděpodobného; úmrtí
na covid po očkování mají být dle Prymuly raritou. Přesná čísla zatím nemá, ale usuzuje, že vzhledem
k tomu, jak málo se o těchto případech mluví, bude se skutečně jednat o jednotky případů.

V případu nákazy v domově důchodců se spekuluje o tom, že nemoc do zařízení zatáhla pečovatelka,
která se odmítla nechat očkovat. Prymula souhlasil, že nelze vymáhat plošně, aby zaměstnanci byli
očkováni, ale přesto by podle něho lokální zaměstnavatelé tuto povinnost v pracovní smlouvě zavést
měli, protože neočkovaní prý ohrožují jak klienty, tak sebe. „Pro lidi, kteří jsou v denním kontaktu s
rizikovou populací, tak tam si myslím, že by očkování mělo být,“ tvrdí Roman Prymula.

Zmínil, že v USA při epidemii chřipky musí být zaměstnanec buď naočkován, nebo nosit respirátor,
nebo si hledat práci v jiném oboru. A to by podle něj mělo platit i u nás.

Svůj názor na úmrtí má i lékař Lukáš Pollert. Tomu zejména vadilo to, co o případu v rádiu říkal
imunolog Václav Hořejší, tedy že ukázal prstem na neočkovanou pečovatelku. Poukázal na to, že
nákaza se našla nejen u ní.

„A profesor už ji má za viníka! To, že i očkovaní jsou sami přenašeči, neboť nemají slizniční imunitu,
vůbec nesdělil, stejně tak, že i očkovaní mohou na covid zemřít. Pečovatelka měla respirátor a
negativní testy. A stejně tak se mohla nakazit od očkovaného,“ připomíná. Podle Pollerta není možné
očekávat, že by došlo k nějakému posunu k racionálnímu vnímání situace, když se takto vyjadřuje
odborník. „Dnes se to komentuje jako neúmyslné zabití, zítra to bude vražda, a co bude pozítří, už z
dějin známe dobře,“ varuje lékař.
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